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Janković upozorava: Epidemija ne jenjava, već se rasplamsava - da li je onlajn nastava sve bliža 

Imunolog Srđa Janković rekao je za RTS da se epidemija razbuktava i da je namanje deset dana 

potrtebno da bi se videli efekti mera, ali ključno ostaje nošenje maske, distanca i izbegavanje okupljanja. 

Ukazuje da onog trenutka kada rizik zaražavanja u školi nadmaši rizik zaražavanja u zajednici, prelazi se 

na onlajn nastavu celokupnog školstva. 

U Srbiji je umrlo još 38 obolelih od kovida 19, 1.237 od početka epidemije. Broj zaraženih koji se leče u 

bolnicama porastao je na 6.329, od kojih je 216 priključeno na respirator. Od danas su na snazi 

rigoroznije mere u suzbijanju širenja koronavirusa 

O antitelima 

Govoreći o studiji prema kojoj 20 odsto ljudi ima imunitet, dr Janković kaže da je to u granicama 

očekivanog, ali to nije dovoljno da imamo bilo kakav kolektivni imunitet na koji možemo da se oslonimo 

-  ne znamo da li ta antitela ostaju više godina ili doživotno i da li štite 100 posto. 

"Onaj koji ima antitela iako je zaštićen, to nije neprobojni pancir i molim sve koji imaju antitela da se 

štite kao da ih nemaju", istakao je Janković. 

Član Kriznog štaba za suzbijanje epidemije koronavirusa, imunolog Srđa Janković rekao je, gostujući u 

Jutarnjem programu RTS-a, da očekuje da će nove protivepidemijske mere pomoći ali ističe da su i stare 

mere važne - samo sve mere zajedno mogu da pomognu da se uspori širenje virusa i da se epidemija 

zaustavi. 



 
 

Dr Janković kaže da su kafići i restorani mesta, ali ne jedina, gde se prenose virusi i manje je važno da li 

će raditi do 18 ili 17 časova, nego je važno šta radimo u radnom vremenu - neophodno je da se nose 

maske, da se održava distanca i izbegavaju okupljanja osim onih koja su nasušna potreba. 

Prema njegovim rečima, te tri stvari su ključne u borbi sa koronom. 

Predlagali smo da viši razredi osnovnih škola, srednje škole i fakulteti pređu na nastavu na daljinu, osim 

nižih razreda, ali procenjeno je da nije neophodno ali je opcija ostavljena za kasnije, rekao je Janković. 

Tamo gde se virus pojavi u školi, već i po postojećim merama odeljenje ili cela škola prelazi na onlajn, 

samo je odloženo prelaženje celokupnog školstva na onlajn nastavu", pojašnjava Janković. 

Ukazuje da onog trenutka kada rizik zaražavanja u školi nadmaši rizik zaražavanja u zajednici, kada škole 

postanu neka od glavnih mesta gde se virus prenosi, prelazi se na onlajn nastavu celokupnog školstva. 

"Imamo mere gde prelazimo na onlajn nastavu tamo gde zapreti zaražavanje, škole nisu bile prepuštene 

nekontrlisanom prenošenju virusa, samo je trenutak kada moramno sve škole zatvoriti", rekao je 

Janković. 

Mere su oročene na deset dana. Janković kaže da ćemo biti uslovno zadovoljni kada vidimo da prestaje 

rast broja novozaraženih na dnevnom nivou, tada bismo mogli da razmišljamo o eventualnom 

popuštanju mera. 

Janković ukazuje da trenutno epidemija ne jenjava, već se rasplamsava - moramo da učinimo sve što je u 

našoj moći - moramo da izbegavamo sva okupljanja koja se mogu izbeći. 

O merama u gradskom prevozu i školskom raspustu 

Nove mere se odnose i za gradski prevoz, pojačan je prevoz, u popodnevnom špicu u Beogradu biće više 

vozila za 246 autobusa, a 100 pripada privatnim prevoznicima. 

Janković kaže da statistika pokazuje da je 96 odsto ljudi u proseku nosilo masku u prevozu, to varira od 

linije do linije, sada mere imaju za cilj da smanje gužve u prevozu i obezbede minimum distance. 

Ima predloga da školski raspust počne ranije, da bude od 21. decembra do kraja praznika. 

Janković je rekao da je to predlog a odluka će biti blagovremeno doneta. "U ovom trenutku ne mogu da 

kažem tačno kada će odluka biti doneta, biće razmatrana u narednim danima", rekao je on. 

Restorani i klubovi uveliko reklamiraju aranžmane za doček Nove godine. Govoreći o tomaspektu, 

Janković ističe da se restorani bore da održe poslovanje, ali situacija nije takva. 

"Teško da će iko od nas lekara u Kriznom štabu tako nešto predložiti ukoliko ne dođe do drastičnog 

poboljšanja situacije, koju ne vvidimo tako brzo u ovom trenutku", rekao je Janković. 

Odluke koje su već na snazi i koje su danas stupile na sangu moraju se sprovoditi, zaključio je Srđa 

Janković. 



 
 

 

 

CRNE PROGNOZE Izvesno je da nam preti po 7.000-8.000 ZARAŽENIH za 24h, ali bismo mogli da imamo 

i 50 UMRLIH NA DAN 

Situacija sa korona virusom u Srbiji poslednjih dana je dodatno eskalirala! Mislili smo da od gore ne 

može biti, te da je preko 6.000 zaraženih i 30 umrlih vrhunac koji se ne može premašiti. Ali smo se 

prevarili. Iz dana u dan nam stižu još dramatičnije brojke, a s povećanjem broja zaraženih, očekuje nas, 

nažalost i eksplozija broja umrlih. 

Ni naši stručnjaci nisu optimistični. Kriva svakako neće ići silaznom putanjom, pa prema proračunima u 

narednim danima bismo nažalost mogli da očekujemo i do sedam hiljada novozaraženih u danu. To jasno 

pokazuju i objašnjenja članova Kriznog štaba zašto bi kriva još mogla da eksplodira. 

- Zdravstveni sistem je na ivici opstanka. Međutim, ako se budu poštovale nove mere, siguran sam da će 

dati efekta. Pitanje je samo koliko će se to videti u ciframa, zbog toga što je virus već prodro u porodice. 

To je suština. Virus je ušao u porodice i tu se ne prepoznaje - rekao je epidemiolog Predrag Kon gostujući 

na RTS. 

I prof. dr Petar Kočović, koji pomoću matematičkih formula prati kretanje pandemije korona virusa u 

celom svetu, ima prognoze da smanjenja neće biti u narednim danima. On objašnjava, iako je u Srbiji 

krajem nedelje registrovano više od 6.000 novoinficiranih, da slične i veće brojke možemo očekivati i 

narednih dana. 



 
 

Očekuje li nas više umrlih? 

Sada kada je situacija izrazito nepovoljna, osim broja zaraženih koji svakog dana ruši rekord prethodnog 

dana, mnogi se pitaju da li će se to uskoro preliti i na broj umrlih. Nažalost, odgovor je i više nego 

izvestan. Broj pacijenata na respiratoru danas je bio rekordan i iznosio je 212, što je više nego danima 

ranije, a broj hospitalizovanih dramatično raste iz dana u dan, te je na bolničkom lečenju trenutno čak 

6.214 osoba, što je najviše do sada! 

Ako imamo u vidu da je smrtnost ovog virusa u našoj zemlji trenutno 0,99 odsto, jednostavnom 

računicom dolazimo do crne brojke da bismo u narednim danima mogli nažalost da imamo i oko 50-60 

umrlih u jednom danu! Upravo se na težu kliničku sliku obolelih osvrnuo i epidemiolog dr Branislav 

Tiodorović. 

- Već je iza nas daleko nesigurna i nepovoljna situacija, znači da ćemo od danas pa narednih dana 

verujem do kraja nedelje imati stalni priliv novih bolesnika - istakao je dr Tiodorović za RTS. 

On je naveo da sve ljude mora da zabrine podatak da je pre dva dana umro mlad čovek iz Niša, koji je 

1975. godište, što znači da su i mladi ugroženi. Preminuo je i pacijent iz Leskovca, 1970. godište. 

- Traje strašna bitka za živote iz minuta u minut - poručuje Tiodorović. 

Ako je za kakvu-takvu utehu, prema trenutno dostupnim podacima, stopa smrtnosti u ovom trećem 

talasu korone je manja nego u prethodna dva. 

Naime, prema podacima prof. Kočovića, stopa mortaliteta u prvom talasu iznosila je 2,93 odsto (329 

preminulih na 11.227 obolelih), u drugom 2,33 odsto (494 preminulih na 21.181 zaraženih), a u 

sadašnjem trećem "samo" oko 0,53 odsto. 

Ipak, tek ćemo za desetak dana imati realniju procenu stope mortaliteta u ovom poslednjem korona 

udaru. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Zaraženo 669 korisnika i 398 zaposlenih u ustanovama socijalne zaštite, posebno je teško u 

DOMOVIMA ZA STARE, u još jednom ZABRANJEN RAD 

U ustanovama socijalne zaštite za smeštaj korisnika i domovima za smeštaj odraslih i starih zaraženo je 

669 korisnika i 398 zaposlenih, saopšteno je danas iz Ministarstva rada. 

Ukupno je izlečeno 1.260 korisnika i 520 zaposlenih u ustanovama socijalne zaštite. 

Dom za smeštaj odraslih i starijih ''Doživeti stotu'', Beograd, Dom za smeštaj odraslih i starijih ''Stara 

pruga'', Umka i Dom za smeštaj odraslih i starijih ''Radost'' u Negotinu, rešenjem o zabrani rada 

Ministarstva za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja, ne pružaju uslugu socijalne zaštite 

domskog smeštaja odraslih i starijih. 

Ministarstvo je donelo rešenje o zabrani rada i Doma za smeštaj odraslih i starijih ''Nada'', u Beogradu. 

Korisnici u ustanovama socijalne zaštite za koje postoji procena da mogu biti potencijalni prenosioci 

virusa smešteni su u izolaciju, dok zaposleni u ustanovama socijalne zaštite, kod kojih postoji ovakva 

opasnost, ne dolaze na posao i nalaze se u kućnoj izolaciji,dodaje se u saopštenju. 

 

 

 



 
 

 

 

Gojković: Situacija u Vojvodini alarmantna, najugroženiji Novi Sad i Zrenjanin 

Polovina od testiranih i pozitivnih na koronavirus u Vojvodini dolazi iz Novog Sada, a među 

najugroženijim gradovima u pokrajini je i Zrenjanin gde su već dve bolnice pune, naveo je pokrajinski 

sekretar za zdravstvo Zoran Gojković, koji dodaje da je 1.400 ljudi na lečenju u bolnicama. 

Popunjavaju se i kapaciteti u banji Melenci koja je ušla u kovid sistem, rekao je Gojković za RTS i naglasio 

da su samo za jedan dan registrovana nova 1.557 slučaja, što je broj koji je ranije bio u dva dana. 

"Situacija je alarmantna, jer je i broj zdravstvenih radnka koji su oboleli sve veći i sada ih je 750. Mesta u 

bolnicama je sve manje, a novi kapaciteti se iscrpljuju", upozorio je je Gojković. 

"Molimo građane da poštuju mere, da se čuvaju", poručio je Gojković. 

 

 

 



 
 

 

 

Direktorka Кlinike za pulmologiju: Kapaciteti bolnice popunjeni 

Direktorka Кlinike za pulmologiju Кliničkog centra Srbije Violeta Mihailović Vučinić izjavila je da su 

kapaciteti te bolnice popunjeni. 

Kako je navela za Radio televiziju Srbije, Кlinika za pulmologiju ima 157 postelja i 14 respiratora, a od 

petka je u kovid sistemu i do subote uveče bila je prepuna. 

Ona je rekla da ne veruje da će danas biti otpusta i da je njeno mišljenje da je ovaj nalet virusa ozbiljniji 

od onoga što su videli proletos, jer svi pacijenti zahtevaju kiseoničku terapiju. 

Starosna struktura pacijenata je različita, tu su pacijenti u dvadesetim i tridesetim godinama, ali je tu i 

jedan čovek koji je 1923. godište. 

Ona je rekla da ne zna da li će ovi pacijenti imati neke posledice, ali da je iz prethodnog talasa desetak, 

pa možda i 20 odsto pacijenata koji su dolazili na kontrole imalo promene na plućima. 

 



 
 

 

 

Kapaciteta još ima, ali čak 60 ljudi u jedinicama intenzivne nege KC Niš 

Jedinice intenzivne nege u kovid bolnicama na jugu Srbije skoro skroz su popunjene, kaže za N1 zamenik 

direktora Kliničkog centra Niš Radmilo Janković. Pacijenti sa kovidom-19 dolaze iz gotovo svih sredina, a 

stanje u niškim i vranjskim kovid-centrima Janković ocenjuje napetim. Petoro pacijenata iz Niša 

preminulo je u poslednja 24 sata od posledica infekcije. 

Institut za javno zdravlje u Nišu saopštio je za N1 da su dve osobe iz Gerontološkog centra u ovom gradu 

zaražene novim koronavirusom. 

Jedan je radnik koji je već bio u kućnoj izolaciji zbog kontakta sa obolelim članom porodice, a drugi je 

korisnik koji je prebačen u Klinički centar u Nišu. 

Što se tiče situacije u ovom Centru, kažu da kapaciteta još ima, ali je čak 60 ljudi u jedinicama intenzivne 

nege. Skoro 300 ljudi je smešteno u kovid delove ove ustanove i većina njih zahteva konstantnu lekarsku 

brigu. 

"Prilično je zabrinjavajuće, s obzirom na to da sam ja koordinator začitav jug Srbije, gotovo 500 je teških 

pacijenata u svim okolnim bolnicama, od toga u nekima već imamo i pacijente koji su na mehaničkoj 

ventilaciji. Znate da je problem svuda u Srbiji sa slobodnim mestima, u Nišu ih ima trenutno, ono što 

smo opredelili, više od 50 mesta u stacionaru, desetak u jedinici intenzivne nege i držimo situaciju pdo 



 
 

kontrolom. Ali, je zaista napeto i teško i svi pacijenti koji leže u Kliničkom centru Niš su, za razliku od 

nekih prethodnih dana i ataka, sad su svi gotovo životno ugroženi, svi zahtevaju kiseoničnu terapiju", 

kaže zamenik direktora KC Niš Radmilo Janković. 

U vezi sa incidentom koji se juče dogodio kada se pojavila vatra na boci sa kiseonikom prilikom smeštaja 

pacijenta u stacionar iz medicinskog vozila, u upravi Kliničkog centra kažu da su dve lekarke, koje su 

povređene, dobro kao i jedna medicinska sestra. Naime, one su zadobile lakše opekotine i njihovo 

zdravstveno stanje je stabilno. 

 

 

Psorijaza: Uz biološku terapiju moguće sprečiti progresiju bolesti 

BEOGRAD - Uz biološku terapiju za lečenje psorijaze, koja se nalazi na pozitivnoj listi lekova od prošle 

godine, moguće je sprečiti progresiju bolesti i imati čistu ili skoro čistu kožu, ocenili su lekari, saopšteno 

je danas. 

Pravo na biološku terapiju, koja utiče na povlačenje simptoma i zaustavlja progresiju bolesti, imaju svi 

pacijenti sa umerenim i težim oblikom psorijaze, odnosno oni kojima je ovom bolešću zahvaćeno više od 

10 odsto površine kože. 

Načelnik funkcijske dijagnostike Klinike za kožne i polne bolesti na Vojnomedicinskoj akademiji Željko 

Mijušković rekao je da psorijaza može zahvatiti zglobove, kosti, kardiovaskularni sistem ili biti udružena 

sa metaboličkim sindromom. 



 
 

On je naveo da statistika kaže da kod četiri od 10 osoba sa psorijazom postoji mogućnost razvijanja težeg 

oblika ove bolesti, a ukoliko su promene na koži praćene bolom u zglobovima, to može biti znak da se 

razvio psorijazni artritis. 

Specijalista dermatovenerologije u Klinici za dermatovenerologiju KC Niš Danica Tiodorović objasnila je 

da se biološka terapija daje potkožnom injekcijom, a da pacijenti osećaju brzo poboljšanje simptoma, 

uključujući i povlačenje promena na koži. 

Prema njenim rečima, biološka terapija je trenutno najefikasnija opcija za terapiju umerenog do teškog 

oblika psorijaze i može se primenjivati u dužem vremeskom periodu zbog niskog rizika od razvoja 

neželjenih dejstava. 

U Srbiji oko 140.000 ljudi boluje od psorijaze. 

 


